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El senyor president:

Es reprén la sessió . (El president colpeja amb la maceta)

Som poquets, però bons .

Preguntes

El senyor president:

Molt bé . Senyories, anem a continuar el nostre ordre del dia: 
la sessió de control al Consell i les preguntes .

En primer lloc, la pregunta que formula l’il·lustre diputat Juan 
Carlos Caballero, en nom del Grup Parlamentari Popular, 
al conseller d’Economia Sostenible, Sectors Productius, 
Comerç i Treball .

Senyor Caballero, té vosté la paraula des de l’escó . Senyor 
Caballero, quan vosté vullga .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Señor conseller .

Pese al desastroso gobierno que la dirige, esta tierra sigue 
teniendo cosas, muchas cosas para sentirnos orgullosos .

La Comunitat Valenciana es tierra de emprendedores, es 
tierra de exportadores, mucho antes de que ustedes llega-
ran al gobierno . El puerto de Valencia es el primer puerto 
de España y del Mediterráneo en movimiento de mercan-
cías . Los últimos datos del ministerio de economía nos siguen 
situando en la segunda puerta en exportaciones, habiendo 
crecido este último año un 11,3% . Y todo ello, como le digo, 
pese a ustedes y pese a haber pasado una situación muy 
complicada .

Las empresas valencianas fueron fuertemente sacudidas 
por la crisis económica . Tuvieron que trabajar muy duro para 
poder levantar la persiana todos días y seguir manteniéndose 
a flote. Y hoy sus trabajadores siguen haciendo un esfuerzo 
titánico para seguir produciendo, innovando y exportando . 
De todo esto muchos nos sentimos orgullosos .

Por eso les pregunto: ¿qué hace su Consell para mejo-
rar la imagen y la proyección internacional de las empresas 
valencianas?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Conseller, té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Bé, a pesar de nosaltres, les coses funcionen molt bé, eh, molt 
bé, i li ho he de dir .

He de dir-li que la internacionalització, i vosté ho sap, que des 
del principi que està governant aquest Consell és una aposta 
estratègica i que a més a més estem reforçant de manera 
continuada . I només ha de vore els números, els números en 
2015 i els números en 2016 verifiquen que este Consell està 
fent les coses bé . Perquè, del contrari, no seríem la segona 
comunitat autònoma en vore quina és la realitat, i el 27% del 
PIB el que suposa les nostres exportacions . (Aplaudiments)

El senyor president:

Senyor Caballero .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Señor Climent, nada nuevo bajo el sol, con un añadido: tarde 
y mal . La mejor muestra de su gestión es una cifra: 1,86% . 
1,86% es la cifra de pagos realizados a fecha 30 de noviembre 
por la Dirección General de Internacionalización, 266 .000 
euros, de los cuales la mitad van a nóminas .

Señor Climent, las exportaciones, en el refrito éste del 
Titanic, ni están ni se les espera .

¿Sabe qué es lo único que hace el Consell para mejorar la 
imagen y la proyección internacional de las empresas valen-
cianas? Burlarse de ellas, señor conseller, burlarse de ellas . 
Ya se puede ir usted a Cuba, a China o a cualquier parte del 
mundo a defender los intereses de no sé qué empresa, que 
mientras tanto aquí el señor Nomdedéu, el responsable, el 
secretario autonómico de Empleo, se burla de ellas .

Hace pocos días pudimos leer unas declaraciones en las que 
el señor Nomdedéu se burlaba de una empresa tradicio-
nal valenciana . Decía textualmente: «Que Lladró venda la 
empresa no me sorprende . Lo que siempre me ha sorpren-
dido es que vendiese esas figuras horripilantes». (Veus)

Y esto no es lo único, en 2015 dijo: «Lladró traslada su colec-
ción a Madrid y dimite el concejal de Cultura de Madrid . No 
sé si en esto habrá relación causa-efecto .»

Señor Nomdedéu, ¿a usted esto le parece normal? ¿A usted 
esto le resulta gracioso? (Veus) ¿Esto es digno de un respon-
sable y de un representante público? ¿Qué cree qué piensan 
los trabajadores de la empresa al leer al señor Nomdedéu? 
¿Cuál es la imagen que está proyectando el Consell a nues-
tras empresas y a sus competidores?

Señor Nomdedéu, señor Climent, (s’escolta una veu que diu: 
¡Ah!) ¡Ah, ah! Lo más preocupante, lo más preocupante 
de esta burla es que esto no es una excepción, es que esto 
es otra muestra más de su sectarismo y del más profundo 
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rechazo y complejo que tienen los miembros del Consell de 
ser valencianos .

Al señor Nomdedéu le gustará más o menos . A usted le 
gustará más o menos . Pero, pese a todo, es una empresa que 
ha generado mucho empleo para muchas familias valencia-
nas y que –si me escucha el conseller– esta empresa, esta 
empresa ha exportado no sólo sus productos, sino el nombre 
de Valencia alrededor del mundo .

Señor conseller, las empresas valencianas merecen unas 
instituciones que estén a su lado, que las respalden, que las 
apoyen, pero por encima de todo que las respeten . 

Señor conseller, sinceramente, no pensaba que un grupo 
parlamentario tuviera que exigir al responsable, al conseller 
de economía y empleo, respeto; respeto por nuestras empre-
sas valencianas, respeto por nuestros sectores productivos y 
respeto con la gente que decide emprender .

Señor conseller, en su mofa Nomdedéu utilizaba el adjetivo 
«horripilante» . ¿Sabe qué es lo verdaderamente horripilante? 
Que justamente quien hace estas burlas es un señor que fue 
multado con 10 .000 euros por defraudar a la seguridad social . 
Eso sí es verdaderamente horripilante, conseller . (Aplaudiments)

Señor conseller, tiene hoy la mejor oportunidad posible para 
expresar su disconformidad con las declaraciones bochorno-
sas que hizo el señor Nomdedéu y para poder pedir discul-
pas a la empresas, a sus trabajadores y a su familia . Sea claro 
y dígalo hoy aquí . ¿Respalda usted está mofa? ¿Piensa exigirle 
una disculpa? ¿Va a disculparse usted mismo como responsa-
ble directo del señor Nomdedéu?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Caballero .

Honorable conseller, té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Mire, vosté, com sempre, utilitza el text com a pretext . És a 
dir, intenta sempre fer un totum revolutum, intentar atacar 
directament la gestió d’una manera probablement per una 
nota de premsa o per un tuit, com vosté acaba de fer .

Jo li dic una cosa: confiança. Això és el que està generant este 
Consell, i això és una projecció important per a la internacio-
nalització . (Veus) Si no mire, miren les dades, miren les dades .

Honestedat també en les empreses i a més a més treballar 
colze a colze amb elles . Per això també tenim estos núme-
ros . I seguretat jurídica, mosatros donem molta segure-
tat jurídica . Vostés en la situació en què es trobaven no 
podien donar-ne ni una miqueta, ni una miqueta, i si no mire 
quants imputats tenien en eixos seients per a (remors) poder 
donar-la, per a poder donar-la . (Aplaudiments)

I ara entraré, entraré . . . A mi em fa gràcia també quan un s’ha 
de referir al pressupost tirant dos o tres mesos enrere . Jo 
crec que un pressupost en la seua execució ha de mirar-se 
des de l’1 de gener fins al 31 de desembre. I ahí és on s’ha 
d’estudiar clarament com va s’ha executat eixe pressupost . I 
a més a més li ho dic, moltes accions estem desenvolupant de 
manera conjunta amb les empreses .

Dir-li que vostés ens van deixar únicament i estrictament 
tres, tres antenes en tot el món . En estos moments sap vosté 
quantes n’hi ha? Vint-i-tres . I amb un objectiu d’arribar a 
trenta enguany . Això és fer política per a la internacionalit-
zació i per ajudar les nostres empreses perquè quan vagen 
a eixos països tinguen clars els camins que han d’anar per a 
poder invertir en eixos països . 103 accions tenim pressupos-
tades per al 2017; 100 en vam desenvolupar en el 2016 .

A més a més he de dir-li que més de dos milions, i que els 
empresaris estan contents, per ajudes internacionals, perquè 
puguen obrir el mercat i saber vendre els seus productes . 
Ahir, per exemple, he de dir-li que vaig estar en contacte 
amb diferents associacions empresarials, i estaven tots molt 
contents per està línia d’ajudes, que a més a més està donant-
los possibilitats de poder fins i tot exportar i inserir-se de 
manera internacional en molts països .

Igualment he de dir-li que tenim una línia de préstec a cost 
zero per als plans d’internacionalització per la seua bona 
acollida, destinant al pressupost mig milió d’euros, per a un 
préstec màxim de 12 .000 . En totes i cadascuna de les acci-
ons, torne a repetir, els nostres empresaris dels nostres 
sectors estan contents . I eixa és la virtut que té este Consell i 
la línia en la qual anem a seguir treballant: en la participació, 
en la cooperació per a fer possible que els nostres productes 
realment puguen vendre’s en tot el món .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Continuem amb la següent pregunta, que és la següent 
pregunta, senyories, que formula l’il·lustre diputat Juan 
Ignacio Subías a l’honorable consellera de sanitat universal .

Senyor Subías, té vosté la paraula . Quan vosté vullga .

El senyor Subías Ruiz de Villa:

Muchas gracias, señor presidente .

Señora consellera, sabemos que existe un borrador de ante-
proyecto de ley de derechos y garantías de la dignidad de las 
personas en el proceso de atención al final de la vida.

La muerte no es evitable . Se puede tomar conciencia de lo 
que supone esta etapa final de la vida, la posibilidad de morir 
bien y de morir con calidad cuando afecta a nuestro entorno . 
Vivir la vida con dignidad o morir con dignidad son derechos . 
Por lo tanto, se ha de intentar que el ordenamiento jurídico 


